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Moerdijkse bode in Ons Stedeke

Lunch voor KBO leden 

Seniorenviering 

GFT ophalen

Vergadering wijkvereniging: 
toekomst terrein Mariaschool

Al enige tijd ontvangt u niet meer 
de regiokrant De Moerdijkse Bode 
in de brievenbus. De distributeur 
Spotta heeft (nog) geen nieuwe 
bezorger gevonden voor Langeweg. 
Als alternatief wordt iedere week 
een stapel bodes in Ons Stedeke 
weggelegd, waar u het gratis mee kunt 
nemen of ophalen, als Ons Stedeke 
geopend is. De kranten liggen in de 
entreehal.

Dinsdag 16 juni organiseert de 
Katholieke Bond van Ouderen een 
warme lunchmaaltijd voor haar 
leden, om 12.00 uur in dorpshuis 
Ons Stedeke. Aanmelden graag 
bij dhr. W. van Minderhout. Email: 
lvanminderhout@gmail.com of 
telefonisch/ via app 06-53985685.
Kosten bedragen 8 euro per persoon. 

Dinsdag 13 juni om 10.15 uur in 
dorpshuis Ons Stedeke. Viering onder 
leiding van pastoraal werker Petra 
Mergaerts. 

Vanaf 1 juni to 1 september 2023 wordt 
het GFT weer wekelijks op dinsdagen 
in Langeweg opgehaald. 

Dinsdag 13 juni houdt de 
wijkvereniging haar maandelijkse 
bijeenkomst om 20.00 uur in 
dorpshuis Ons Stedeke. Op de agenda 
staat 1 bespreekpunt:  Wat zien we 
als mooie en goede invulling van 
de ruimte die nu wordt ingenomen 
door de Mariaschool?  Willen we het 
huidige gebouw handhaven en nieuwe 
bestemming geven? Wat dan met 
het schoolplein?  Huidige gebouw 
slopen en ruimte opnieuw invullen 
met woningbouw, zo veel mogelijk 
woningen, of met veel groen, wat voor 
soort woningen,  of een dorpspark, 
of een grote speeltuin of ruimte voor 
midden- en kleinbedrijf of ...........
De uitkomst van dit overleg zal de 
wijkvereniging voorleggen aan de 
gemeente.
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Dorpstafelbijeenkomst 
wijkvereniging en gemeente 

Monument voor militaire 
veteranen. 

Viering feest  het Heilig Hart 

Dinsdag 20 juni houdt de gemeente in 
samenwerking met de wijkvereniging 
een zogenaamde dorpstafel 
bijeenkomst om 19.30 uur in dorpshuis 
Ons Stedeke. Vertegenwoordigers van 
de gemeente en partners als  Surplus, 
wijkagent, Woningbouwvereniging zijn 
aanwezig om actuele onderwerpen 
die van belang zijn voor Langeweg te 
bespreken. Agendapunten zullen zijn: 
Stand van zaken nieuwbouwplannen 
Weth. Trompersstraat, planning 
onderhoud straten Langeweg, 
Revenuen windmolens, sociale zaken, 
verkeersaangelegenheden. 

Op zaterdag 24 juni om 11.00 uur 
wordt in Langeweg bij de Mariakapel, 
naast het kerkgebouw, een monument 
voor militaire veteranen onthuld. Deze 
dag is het Nationale Veteranendag. 
Het monument is een teken van 
waardering voor alle militaire 
veteranen. Zij werden en worden 
door de overheid ingezet tijdens 
oorlogssituaties en internationale 
vredesmissies, waar ook ter wereld. 
Op veteranendagen dragen zij de witte 
anjer, als symbool van erkenning en 
waardering. Het monument bestaat 
onder meer uit een schilderij van een 
witte anjer, vervaardigd door Gonny 
Schouwenaars. Iedereen is hierbij 
van harte uitgenodigd. Burgemeester 
Aart-Jan Moerkerke van Gemeente 
Moerdijk en kolonel Franka Teunissen, 
commandant  van de Koninklijke 
Militaire School Luchtmacht vliegbasis 
Woensdrecht zullen het monument 
onthullen. Na afloop is er gelegenheid 
elkaar te ontmoeten in dorpshuis Ons 
Stedeke, onder het genot van een 
kopje koffie of thee. 

Jaarlijks vieren we in Langeweg  het 
feest van het Heilig Hart: naamgever 
van onze voormalige Rooms 
Katholieke parochie. Dit jaar vieren 
we dit feest met een kerkelijke viering 
op zaterdag 17 juni om 19.00 uur in de 
tuin bij Emmaus, bij de vijver in het 
Patersbos. De zang wordt verzorgd 
door gelegenheidskoor Chanson de 
la Vie. Aansluitend is er gelegenheid 
elkaar te ontmoeten onder het genot 
van een kopje koffie/thee of glaasje 
limonade. Iedereen is hierbij van 
harte uitgenodigd.  De kerkviering 
op deze avond in de kerk van 
Zevenbergschenhoek komt hiermee 
te vervallen. 
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Jaarvergadering wijkvereniging

De jaarvergadering van de 
Wijkvereniging Langeweg op 9 mei 
jongstleden, vond in dorpshuis Ons 
Stedeke plaats. Stipt 20.00 uur opende 
de voorzitter, Mart Scheepers, de 
vergadering. Er waren totaal ongeveer 
20 aanwezigen. Enkele (formele) 
agendapunten werden afgewerkt, 
zoals de vaststelling van het verslag 
van de vorige jaarvergadering en van 
de financiële jaarcijfers 2022, waarbij 
’n kort mondeling goedkeurend 
verslag van de kascontrolecommissie. 
De belangrijkste onderwerpen, die 
al lange tijd op de agenda van de 
maandelijkse vergaderingen van de 
Wijkvereniging staan, waren 
gelukkig nu voorzien van ’n 
schriftelijke reactie, vanuit de 
gemeente Moerdijk of Provincie 
Noord-Brabant, omtrent de stand 
van zaken. Hoewel de vergadering 
sommige van deze reacties 
teleurstellend vond, was men ook 
blij dat nu op ’n aantal onderwerpen 
(voorlopig) meer duidelijkheid werd 
gegeven. Onderstaand in het kort een 
samenvatting van de reacties van de 
gemeente Moerdijk:

Renovatie provinciale weg (N285), 
inclusief aanleg rotonde: 
Dit is door de provincie Noord-
Brabant op de lange baan geschoven. 
Planning is nu 2025-2026, na aanleg 
Noordelijke rondweg Zevenbergen 
(deze uitspraak komt van de provincie 
Noord-Brabant). Dit houdt dan 
tevens in dat de reconstructie naar 
éénrichtingsverkeer van (deels) De 
Langeweg/Daniëlstraat voorlopig 
ook van de baan is. Bij dit onderwerp 
bespraken we tevens het ‘gerucht’ 
dat er een afslag van de A16 ergens 
tussen de Drie Hoefijzers en Zonzeel in 
voorbereiding zou zijn. Ter vergadering 
wordt hierover gemeld dat er onlangs 
een globaal onderzoek is verricht 
naar mogelijkheden om het vele 
(sluip)verkeer bij Prinsenbeek te 
verminderen. De hiervoor genoemde 
optie voor de afslag bij de A16 nabij 
Langeweg, wordt door de betrokken 
wethouder van de gemeente Moerdijk 
als niet echt realistisch gekwalificeerd. 
Omdat de reactie van de wethouder 
toch niet geheel duidelijk is, zal het 
bestuur van de wijkvereniging hem 
vragen de eerst volgende Dorpstafel 
Langeweg (deze staat gepland op 
dinsdag, 20 juni 2023, aanvang 19.30 
uur in Ons Stedeke) aanwezig te zijn en 
verdere helderheid op dit onderwerp 
te verschaffen. Wat de vergadering 
betreft moet deze optie 100% van 
tafel, de N285 moet immers niet nog 
meer worden belast!
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Windmolens nabij Langeweg: 
Bedoeling is dat de inwoners 
van Langeweg, Moerdijk en 
Zevenbergschen Hoek gaan delen in 
de opbrengsten van de daar onlangs 
geplaatste windturbines. Dit gaat 
waarschijnlijk geschieden middels de 
uitgifte van zogenaamde ‘vouchers’. 
Meer informatie hierover volgt later.

Groenplan: 
Op 23 mei aanstaande heeft 
een delegatie van het bestuur 
van de Wijkvereniging (Mart en 
Theo) hierover een gesprek met 
de betrokken Wethouder en de 
contactpersoon van de gemeente 
Moerdijk. Er is behoefte om nu eerst 
de nog openstaande actiepunten 
goed in beeld te krijgen. Hoewel er 
afgelopen jaren wel een en ander 
door de gemeente is gerealiseerd, 
bestaat er onvrede over het uitblijven 
van (re)actie op eerder aangekaarte 
voorstellen/problemen/wensen.

Honden uitlaatveldje: 
Het nieuwe veldje in de Kloosterlaan, 
net voorbij gymzaal De Waai, is 
inmiddels door de gemeente Moerdijk 
aangelegd en is helemaal klaar. Er 
is ook ’n zitbankje geplaatst met 
daarvoor tegels, evenals ’n afvalbak 
voor de hondenpoep. Het veldje is 
geheel omheind en voorzien van 
’n toegangspoortje. Onlangs is er 
gras bij gezaaid, vandaar dat het 

poortje eerst nog was gesloten.  
Aandacht wordt ervoor gevraagd dat 
het evenemententerrein voorbij het 
nieuwe honden uitlaatveldje in de 
Kloosterlaan, evenals het Patersbos, 
GEEN honden uitlaat veld is! Helaas 
komt het nu regelmatig voor dat 
hondenbezitters hun hond nu ook op 
die plekken uitlaten en de hondenpoep 
niet opruimen. Dit is absoluut niet 
de bedoeling c.q. niet wenselijk en 
daarnaast uitermate vervelend voor 
de kinderen die spelen/voetballen op 
het evenementen terrein (dat hiervoor 
is bedoeld) en de (andere) wandelaars 
in/gebruikers van het Patersbos. Houd 
hiermee dus alstublieft rekening!

Huizenbouw Wethouder 
Trompersstraat: 
De bomen zijn inmiddels al gerooid. 
Gemeld is dat kort na de aanstaande 
zomervakantie gestart wordt 
met het bouwrijp maken van de 
twee bouwterreinen. Eind mei/
begin juni 2023 vindt er eerst een 
onderzoek plaats of er geen (resten 
van) oorlogsatributen in de grond 
zitten. Aansluitend zal dan door de 
Woningstichting met de bouw van de 
2 x 5 levensbestendige huurwoningen 
worden gestart. Wanneer met de 
bouw van de andere 5 woningen, op 
het ‘oude’ hondenuitlaatveldje wordt 
gestart, is nog niet exact bekend. 
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Enkele andere besproken 
onderwerpen:

Bestuursleden wijkvereniging: 
Theo Schouwenaars treedt eind 
dit kalenderjaar af en stelt zich niet 
meer herkiesbaar. Dit betekent dat 
de wijkvereniging op zoek is naar ’n 
nieuwe secretaris/penningmeester. 
Belangstellenden kunnen zich hiervoor 
aanmelden bij het bestuur/één van de 
bestuursleden. Guus Schouwenaars 
meldt zich aan als ‘gewoon’ bestuurslid 
en wordt als zodanig door de 
vergadering benoemd. Van harte 
welkom en gefeliciteerd Guus!

Contributie Wijkvereniging: 
Iedere inwoner van Langeweg is lid 
van de wijkvereniging. De ‘vrijwillige’ 
contributie bedraagt € 1,00 per 
persoon per jaar. Afgesproken wordt 
dit kalenderjaar, gelijk aan eerdere 
jaren is gebeurd, persoonlijk deur 
aan deur te gaan om te vragen de 
contributie weer voor twee jaar te 
voldoen. Ervaring leert dat enkelen 
de deur dan helaas gesloten houden, 
doch veruit de meerderheid betaalde 
tenminste de eerder genoemde 
bijdrage of gaven zelfs een hogere 
bijdrage. Aangegeven wordt hierbij 
dat deze inkomsten volledig ten 
goede komen aan activiteiten van 
het Langewegse verenigingsleven 
en de inwoners van Langeweg, zoals 
bekostiging drukwerk Ons Dorpshart 

voor de ‘niet-digitalen’ onder ons, 
bijdrage aan Sinterklaascomité, 
de Kerststal en Kerstboom met 
Kerstmis op het plein voor eeterij/
feesterij De Droom, bijdrage aan 
carnavalsvereniging de Slikgatse 
Kemphanen voor viering carnaval, 
bijdrage aan Oranjecomité voor viering 
Koningsdag en Bevrijdingsdag, bijdrage 
aan doorkomst Vuelta.

Toekomst gebouw/gebied 
voormalige Mariaschool, 
Kloosterlaan: 
Het gemeentebestuur van 
Moerdijk wil na de aanstaande  
zomervakantie ’n brainstormsessie 
met belangstellenden (laten) beleggen 
over mogelijkheden/wensen. De 
vergadering is van mening dat we 
die sessie geen Poolse landdag 
willen laten worden. Besloten 
wordt ter voorbereiding op die 
door de gemeente te organiseren 
brainstormsessie ’n ‘Langewegse’ 
sessie, te organiseren door de 
wijkvereniging. Deze bijeenkomst 
(met als agenda alleen dit onderwerp) 
is inmiddels gepland op dinsdag, 
13 juni 2023, aanvang 20.00 uur in 
Ons Stedeke. Mart Scheepers en 
Marianne Pas gaan die bijeenkomst 
voorbereiden. Gepoogd wordt om als 
opbrengst van deze bijeenkomst te 
komen tot een prioriteitsvolgorde van 
de aan te brengen opties/wensen/
gedachten van de mogelijkheden wat 
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met dit gebouw en terrein, naar de 
mening van de Langewegse bevolking, 
te ontwikkelen zou moeten zijn. Vanuit 
de vergadering wordt in ieder geval nu 
al meegegeven dat meer woningbouw, 
specifiek voor het aantrekken van 
jongeren/jonge stellen, de grote wens 
blijft.

Parkeren Daniëlstraat: 
Dit blijft ’n probleem. Auto’s staan nog 
steeds deels op het trottoir, zodanig 
dat voetgangers (soms moeilijk ter 
been, met kinderwagen, enzovoorts), 
dan van het trottoir de weg op moeten 
om te passeren. Gevraagd wordt om te 
parkeren zoals het hoort!

(Vracht)verkeer: 
Hoewel vrachtverkeer door de 
bebouwde kom verboden is, neemt 
dit de laatste maanden weer toe. 
Mogelijke oorzaak hiervan kan zijn, zo 
veronderstelt de vergadering, dat het 
vanwege sluipverkeer in verband met 
de afsluiting van de Heinenoordtunnel 
en de plaatsing van viaductdelen over 
de A17 bij industrieterrein Moerdijk 
(en daardoor soms afsluiting A17), op 
de Markweg soms geen doorkomen 
aan is. Hopelijk is deze extra overlast 
dus maar voor een beperkte periode. 
Daarnaast komen diverse andere 
plaatselijke verkeersproblemen aan de 
orde, zoals fout parkeren, te hard rijden 
in de bebouwde kom (max. 30 km), 
verkeersborden die vanwege bladgroei 

niet meer te zien zijn, bloembakken 
die door gemeente verwijderd 
zijn omdat onderhoudskosten te 
hoog zijn, enzovoorts. Hieromtrent 
beziet bestuur Wijkvereniging of 
het mogelijk is op korte termijn 
vanuit de plaatselijke bevolking een 
‘Verkeersgroepje’ op te richten, dat de 
verschillende problematieken in kaart 
gaat brengen en daarbij de betrokken 
instanties gaat aanspreken.

Verlichting en onderhoud 
voetpad tussen Schoolstraat en 
Kloosterlaan: 
Navraag bij gemeente leert dat dit pad 
geen eigendom van de gemeente is. 
Afgesproken wordt de omwonenden 
van dat pad te vragen het, vanuit 
hun tuinen, overgroeiende groen te 
snoeien.

Moerdijkse Bode: 
Daar er momenteel voor de bezorging 
in Langeweg niemand te vinden 
is, liggen er ’n aantal exemplaren 
wekelijks vanaf maandagavond 
in de hal van dorpshuis Ons 
Stedeke. Deze kun je daar gratis 
halen/meenemen tijdens de 
openingstijden (in ieder geval bijna 
altijd, behoudens schoolvakanties, 
iedere maandagavond (19.30-
22.30), dinsdagmiddag (13.30-17.00), 
donderdagavond (19.30-22.30), 
vrijdagochtend (10.00- 12.00) en 
vrijdagavond (19.45-23.00).
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Rond 22.30 uur sloot Mart de 
vergadering, waarbij er onder het 
genot van ‘een borrel’ nog gelegenheid 
was om even na te kaarten.

Jaarlijkse subsidie Langewegse 
verenigingen/stichtingen: 
De bijeenkomst verenigingen/
stichtingen-bestuur wijkvereniging 
staat gepland op dinsdag 5 september 
2023, aanvang 20.00 uur in Ons 
Stedeke.

Voor het schoonhouden van het 
trappenhuis in de Mariaschool, 
De Langeweg 46, zoeken we een 
schoonmaakkracht.

Wie wil 1 keer in de 2 a 3 weken 
deze, enigszins bijzondere  ruimte 
schoonhouden?

Meer informatie aanvragen  of 
aanmelden kan bij Herman Mettes, tel: 
06-53152188

Herhaalde oproep: 
schoonmaakkracht gezocht 
voor trappenhuis Mariaschool



8

Een praatje bij een plaatje

Sint Antonius , patroon van een 
verloren gym- en atletiekvereniging

1904 is het oprichtingsjaar van het Sint 
Antonius-patronaat in ons dorp. In 
1901 werd de leerplicht ingevoerd voor 
kinderen tussen de zes en twaalf jaar. 
Voor het merendeel van de
twaalfjarigen lag de weg open naar 
een zesdaagse werkweek in de 
huishouding, de landbouw,
ambacht of industrie. Voor een 
vervolgopleiding was geen geld in 
arbeidersgezinnen. Door de
oprichting van zowel jongens- als 
meisjespatronaten trachtte de R.K. 
kerk grip op deze schoolverlaters te 
houden door wat maatschappelijke, 
godsdienstige en morele vorming bij te
brengen. Vooral degenen die 

werkzaam waren in de industrie, 
liepen het gevaar beïnvloed te
worden door het goddeloze, politiek 
en maatschappelijke gedachtegoed 
van de stad. Maar niet alleen 
buiten het beschermde dorp kon 
maatschappelijke onrust de jongeren 
in hun groei naar volwassenheid op 
het verkeerde pad brengen; begin 
1900 deden de paters er alles aan 
om de overvloedige consumptie van 
alcoholische dranken de nek om te 
draaien. Slikgat zou het enige
dorp in Nederland geweest zijn waar 
om negen uur in de avond het klokje 
van de paterskerk heen en weer 
beierde ten teken dat de herbergiers 
hun klanten de deur moesten wijzen 
en de tent te sluiten. Die periode werd 
ook gekenmerkt door de verstoorde 
sfeer tussen de vele Slikgatse 
landarbeiders enerzijds en de boeren 
anderzijds. Pater gardiaan raadde 
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beide kampen aan zich te verenigen 
in een landarbeidersbond en een 
patroonsbond. Om te voorkomen dat
alcoholgebruik en de spanningen in de 
kleine maatschappij van het dorp ten 
koste zouden gaan van de sfeer onder 
de jeugd, werd naast de kerk in 1905 
de alcoholvrije Sint Antonius-zaal
gebouwd voor o.a. het 
patronaatsgebeuren. Onderdeel van 
de vorming van jongelingen binnen
de patronaten tot degelijke 
katholieken was het bedrijven van 
diverse vormen van ontspanning.
Binnen het Langewegse Sint Antonius 
Patronaat groeiden onderafdelingen; 
1915 was het geboortejaar van de 
Gezellen Voetbal Club Langeweg 
en vanaf 1919 is sprake van de 
gymnastiekvereniging Sint Antonius. 
De Christelijke ziel zou zich het best 
kunnen ontwikkelen in een gezond 
lichaam. De heer P. Bernard (1882-
1954)onderwijzer te Breda, werd de
praktijkleider. De geestelijke 
leiding van het jongenspatronaat 
en gymnastiekvereniging werd 
toevertrouwd aan pater Hyacinthus 
van Erp. Een lid was vaak bij meerdere
onderafdelingen betrokken. De 
gymnastiekvereniging was verdeeld in 
twee groepen: de jongeren van 12 tot 
16 jaar, de ouderen van 16 tot 18 jaar. 
Door alle verenigingen liep een
scheiding tussen jongens en meisjes. 
Die onoverschrijdbare grens moest 
voorkomen dat jonge mensen zich, 

naar de normen van die tijd, mentaal 
onvoldoende of ongewenst zouden
ontwikkelen. De geestelijke 
leider van het in 1920 opgerichte 
meisjespatronaat was de gardiaan
pater Mauritius van Velp, een persoon 
die als gezaghebbend bekend stond, 
en niet alleen binnen kerk en klooster. 
Hij was als het ware de voorganger van 
de huidige bewakingsgroep, die in de
avonduren haar gang maakt door het 
dorp op zoek naar onbevalligheden. 
Enkele zusters van de Maria School 
hadden de praktische leiding bij het 
meisjespatronaat. Jeugdigen die in 
de polder woonden, werden geacht 
geen lid te worden van het patronaat 
vanwege onveiligheden in de
winter. Vandaar dat boerenzoons en 
-dochters ontbraken en het patronaat 
een sociale scheiding in de hand 
werkte. In 1920 werd op verlangen van 
het Bisdom Breda de Rooms
Katholieke gymnastiek- en 
atletiekbond Sint Jozef opgericht 
waarvan de Langewegse
gymnastiekvereniging nog 
datzelfde jaar lid werd. De bond 
bestond naast de zogenaamde 
patronaatsverenigingen uit de R.K. 
gym- en atletiekverenigingen uit 
Tilburg, Ginneken, Breda,
Oudenbosch, Etten, Hoogerheide, 
Roosendaal , Bergen op Zoom, 
Oosterhout en Dongen.

Zondag 25 juli 1920 nam St. Antonius-
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Langeweg in Oudenbosch deel aan 
de jaarlijkse bondsdag. Na de H. Mis 
van 9 uur in de Basiliek vertrok het 
gezelschap naar St. Louis voor de
binnensportonderdelen worstelen 
en spelboksen. Na de hoogmis 
liepen de verenigingen in optocht 
door Oudenbosch, gevolgd door een 
maaltijd bij de broeders. Om 1 uur in de 
middag begonnen op een veld in het 
Oudland van de Eerwaarde Zusters 
lichte atletiekwedstrijden. Zo’n
feest was een van de weinige kansen 
voor de opgroeiende jeugd om de 
grenzen van hun eigen
woonomgeving te overschrijden 
en te verleggen. In mei 1921 nam de 
Langewegse gymvereniging deel aan 
de missiewedstrijden te Breda. In 1922 
werd het bondsfeest gehouden
te Dongen. In 1923 werd de 
Langewegse club door het 
bondsbestuur gecomplimenteerd 
omdat St. Antonius de enige was die 
een jaarverslag had ingestuurd. Er is 
wat voor te zeggen om het
niet in te leveren; de verenigingen zijn 
opgericht om sport te bedrijven en 
niet om sport te beschrijven. Als het 
even kon, toonde de gymclub ook 
binnen het dorp haar kunstjes. Zo gaf 
op zondag 2 december 1923 de R.K. 
toneelvereniging Kunst Na Arbeid 
een uitvoering in een uitverkochte 
Sint-Antoniuszaal ten bate van het 
na de Eerste Wereldoorlog verarmde 
Duitsland. Tussen de bedrijven 

door werd, ter afwisseling, door de 
gymnastiekvereniging onder leiding 
van P. Bernard, zo goed en kwaad 
als het kon, op het kleine podium, 
haar kracht en lenigheid ten tonele 
gebracht. 29 juni 1924 was Langeweg 
vertegenwoordigd bij het eerste 
lustrumfeest te Breda van de St. 
Jozef Gymnastiek- en Atletiekbond, 
waaraan 2000 leden deelnamen. De
patronaatsafdelingen van Wagenberg, 
Terheijden en Zevenbergschen Hoek 
hadden zich inmiddels aangesloten bij 
de Bredase bond. 28 september 1924 
werden de sportfeesten in
Langeweg georganiseerd. C. 
Kommeren is dan voorzitter van de 
Langewegse vereniging. In 1925
vonden de bondsfeesten plaats te 
Dongen. Langeweg behaalde een 
eerste prijs in paardoefeningen, een 
tweede en derde prijs bij driekampen 
en een derde prijs bij touwtrekken.
Tweede Paasdag 1926 hield Gymclub 
St. Antonius een sportdemonstratie 
in Langeweg. Onderdelen waren 
polsstok- hoogspringen, hardlopen 
100 meter, 400 meter, 3 km, 5 km en
verspringen met aanloop. De 
demonstratie werd gehouden op het 
sportterrein naast de kerk en
opgeluisterd met muziek. In 1928 was 
er sprake van dat de R.K. Gymnastiek- 
en atletiekbond zou opgaan in de 
Brabantse Atletiek Bond. De bisschop 
van Den Bosch was tegen en daar sloot
Monseigneur Hopmans van Breda zich 
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bij aan. De R.K. signatuur moest in het 
vaandel blijven wapperen. Tot 1940 
was de Langewegse gymvereniging 
jaarlijks aanwezig op de bondsfeesten 
in veel Westbrabantse plaatsen. Zo’n 
bondsfeest duurde vaak twee dagen. 
Voor de ontvangende vereniging 
was het vaak een hele happening, 
met een optocht door het dorp of 
de stad en een ontvangst op het 
gemeentehuis. Voorafgaand werden 
de verenigingen ontvangen in de 
kerk om de eucharistie bij te wonen 
met hun vaandels opgesteld rond het 
altaar. Sint Antonius was niet altijd de 
patroon van verloren zaken. Enkele 
leden van Sint Antonius, Din Stoop 
(1901-1982), Lauw van Beek (1896-
1971), Jan Voogt (1912-1989) en Hannes 
Heijmans (1900) sleepten begin
20-er jaren heel wat edele metalen 
in de wacht door deelname aan de 
veldlopen in en rond Breda. Din Stoop, 
die op den duur gevreesd werd onder 
de deelnemers, behoorde met Lauw 
van Beek doorgaans tot de top vijf. In 
1924 won Din Stoop de 8 km veldloop 
te Breda en ontving hij een zilveren 
beker uit handen van de Bredase 
burgervader. Lauw van Beek eindigde 
op de vijfde plaats en moest genoegen 
nemen met een bronzen medaille. In 
1940 werden alle verenigingen
onder Duits toezicht geplaatst. De 
kerk verbood de R.K. verenigingen 
hieraan mee te werken. Sint Antonius 
Langeweg werd een verloren zaak. 

Maar gym en atletiek verdwenen niet; 
1 januari 1941 werd gymnastiek als 
verplicht vak in het lager onderwijs 
ingevoerd als voorbereiding op 
militaire dienstplicht. En dat moest 
Sint Antonius allemaal maar toestaan 
in zijn toneelzaal aan de kerkpad. 

John van Opdorp , juni 2023 

Op de foto: De Langewegse Sint 
Antonius gym- en atletiekverening 
eind 20-er jaren met op de
achterste rij uiterst links Hannes 
Heijmans, nr. 3 Jan Voogt, nr. 4 Din 
Stoop en naast pater Hyacinthus,
Lauw van Beek. Voor de wat ouderen 
onder ons zijn op de derde rij van 
onder herkenbaar Frans van
Alphen, Anton Wevers en Cornelis 
Lodewijkx.

Fietsen

Iedere woensdagmiddag (alleen bij 
geen regen), vertrek 13.30 uur bij 
Beatrixboom (voor Ons Stedeke), 
kun je met andere 50+-ers gaan 
fiesten. Geheel vrijblijvend! Iedere 1e 
woensdag van de maand trakteert 
de Seniorenraad dan op koffie met 
taartje. Top!
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Ons dorpshart wordt mogelijk gemaakt door: Wijkvereniging Langeweg
Copy inleveren voor de 20e van de maand bij de redactie: onsdorpshart@gmail.com 

of bij Bart van Gils, De langeweg 50 of bij Onno Surewaard, de Blokhut 2
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Inzameling Plastic

Inzameling Plastic

Vanaf 19:00 uur 
Toeterfeest 
d’Eigeweskus in 
de Droom en in 
Ons Stedeke

‘s Avonds Muziek 
Veredelt: ‘fanfare gaat 
groots’. James Bond 
themaconcert bij 
plantenkwekerij 
de Groot

Inzameling GFT

Inzameling GFT

Inzameling GFT

19.30 uur Dorpstafel/wijkvereniging in Ons Stedeke

Inzameling GFT

11.00 uur onthulling monument militaire veteranen bij 
Mariakapel, aansluitend koffie/thee/limonade in Ons Stedeke

Inzameling Papier

19.00 uur H.Hartviering bij Vijver Emmaus, aansluitend 
koffie/thee/limonade

- 10.15 uur Seniorenviering in Ons Stedeke
- 20.00 uur Wijkvereniging, inspspraak toekomst 
gebouw/terrein voormalige Mariaschool in Ons Stedeke

12.00 uur Warme maaltijd KBO leden in Ons Stedeke

Inzameling Papier

Vrijdag

Vrijdag

Zaterdag

Zaterdag

Maandag

Maandag

Maandag

Dinsdag

Maandag

Zaterdag

Vrijdag

Zaterdag

Dinsdag

Dinsdag

Vrijdag

2

30

7

28

5

12

19

20

26

24

16

17

13

6

9

Juni Oktober

Wat, waar en wanneer te doen 


